
P R O T O K Ó Ł  Nr V/09 
z obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawsk ie 

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 19 maja 2009r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XXXIII Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczą wszyscy radni.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1300. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Komendant Powiatowy Państwowej StraŜy PoŜarnej w Nowym Mieście Lub.- Jacek Auda 
- p.o. Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lub. - Janusz Browalski 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójta, Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i 
Ochrony Środowiska Marek Arentowicz  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Informacja o stanie ładu i porządku publicznego, bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i 

udziale w akcjach ratowniczych w 2008 roku 
    a) informacja Komendy Powiatowej Policji, 
    b) informacja Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
9. podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za   
    odprowadzanie ścieków.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/148/09 z dnia 17.02.2009r.  
      w sprawie przyjęcie Planu odnowy Miejscowości Tylice na lata 2009-2016. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/147/09 z dnia 17.02.2009r.  
      w sprawie przyjęcie Planu odnowy Miejscowości Chrośle na lata 2009-2016. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/150/09 z dnia 17.03.2009r.  

w sprawie przyjęcie Planu odnowy Miejscowości Radomno na lata 2009-2016. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie lokalu socjalnego. 
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14. Monitoring strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie za rok 2008. 

15. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
16. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Zdzisława Makowskiego. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXXII Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Edmund M ędrzycki  stwierdził, iŜ zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji, jego 
treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XXXII Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował włączenie do porządku obrad dwóch dodatkowych 
punktów: 
- jako 13. Podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie lokalu socjalnego. 
- jako 14. Monitoring strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Nowe 
Miasto Lubawskie za rok 2008. 
Pozostałe punkty ulegają przesunięciu. 
 
Radni nie zgłosili innych propozycji. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 29 kwietnia, Wójt uczestniczył w posiedzeniu Komitetu Rozbudowy Szpitala w Nowym 
Mieście, zatwierdzono działalność Komitetu za rok 2008, omówiono program obchodów 20 
lecia działalności Komitetu. 
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- 3 maja, Wójt brał udział w uroczystości powiatowej z okazji Dnia StraŜaka, w tym roku 
odbyły się w Brzoziu, gmina Kurzętnik.  
- 4 maja, w Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie, Wójt wspólnie ze Skarbnikiem 
podpisali umowę na sfinansowanie odcinka sieci kanalizacyjnej Mszanowo – ulica Sadowa 
w Nowym Mieście Lubawskim. Agencja Nieruchomości Rolnych sfinansuje 80% inwestycji, 
w bieŜącym roku rozpoczną się prace.  
- 5 maja odbyło się Walne Zgromadzenie Gminnego Związku Rolników, Kółek i 
Organizacji Rolniczych, przewodniczącym został ponownie Pan Roman Brzeski.  
- 7 maja obradował Zarząd Gminnej Spółki Wodnej, 
- 8 maja, Wójt podpisał akt notarialny na sprzedaŜ działki w Bratianie. 
- 9 maja, Wójt brał udział w podsumowaniu Rejonowych Mistrzostw Pierwszej Pomocy  
zorganizowanych przez PCK, w Zespole Szkół w Bratianie.  
- w Tylicach po raz szósty odbyły się: „Biegi Tylickie” połączone z akcją „Cała Polska 
Biega”, 
- 11 maja, Wójt brał udział w seminarium nt. aktywności zawodowej kobiet w 
województwie warmińsko-mazurskim, zorganizowanej Warmińsko-Mazurską Agencję 
Rozwoju Regionalnego oraz Wojewódzki Urząd Pracy, 
- 12 maja odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy, omawiano projekt taryfy 
za wodę, Wójt proponował podjąć uchwałę o podwyŜszeniu stawki, co najmniej o 10 
groszy, w związku z podwyŜką ceny energii elektrycznej.  
- 12 maja w Wojewódzkiej Bibliotece Publicznej w Olsztynie, podsumowano działalność 
bibliotek w roku 2008, w kategorii bibliotek wiejskich, Gminna Biblioteka Publiczna w 
Gwiździnach zajęła I miejsce w województwie.  
 Wójt pogratulował Kierownikowi Biblioteki Pani Halinie Kaczmarskiej.  
 Pani Halina Kaczmarska podziękowała za wyróŜnienie podkreślając, Ŝe to 
wyróŜnienie dla wszystkich bibliotekarek. 
-  13 maja odbyło się spotkanie sołtysów z gminy Kurzętnik, Grodziczna oraz gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w sprawie funduszu sołeckiego. Spotkanie prowadzili lektorzy z 
Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
- 14 maja, Wójt brał udział w Zgromadzeniu Ogólnym Związku Gmin Wiejskich w 
Poznaniu.  
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 
- w sprawie powołania komisji do spraw stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego oraz 
dostępu dróg ewakuacyjnych w budynkach komunalnych, 
- w sprawie upowaŜnienia do prowadzenia ksiąŜki obiektów budowlanych i do 
dokonywania w niej wpisów,  
- w sprawie korzystania ze słuŜbowego telefonu komórkowego przez jednego z 
pracowników. 
- w sprawie wyboru podmiotów, którym zostanie zlecona realizacja zadań publicznych z 
zakresu ochrony i promocji zdrowia oraz z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i 
sportu, 
- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Centrum Kultury Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- w sprawie prowadzenia ewidencji i sporządzania sprawozdań budŜetowych Rb-WS w zakresie 
wydatków strukturalnych ponoszonych przez jednostkę budŜetową Urząd Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie oraz jednostki budŜetowe, gospodarstwo pomocnicze i samorządowe instytucje kultury 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
- w sprawie powołania Obwodowych Komisji Wyborczych dla przeprowadzenia wyborów 
do Parlamentu Europejskiego w dniu 7 czerwca 2009r, powołanych zostało 7 komisji, 
nowy lokal będzie w Gwiździnach.  
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Trwają równieŜ prace przygotowawcze związane z przeprowadzeniem wyborów 
uzupełniających do Rady Gminy. Wójt poinformował, Ŝe Gminna Komisja Wyborcza 
zarejestrowała 1 kandydata na radnego i w związku z tym głosowania w dniu 31 maja nie 
będzie.  
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe przekazał wnioski z ostatniej Sesji do Zarządu 
Dróg Powiatowych oraz do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
W sprawie wniosków dotyczących drogi wojewódzkiej w Pacółtowie i Tylicach: 
uprzątnięcia piasku, załatania dziur naprzeciwko piekarni i uprzątnięcia pobocza w 
Tylicach, stwierdził, Ŝe część tych prac została wykonana, dziura naprzeciwko piekarni jest 
załatana, natomiast w Tylicach, piasek naprzeciwko sklepu został zebrany, ale nie 
sprzątnęli całego piasku, przynajmniej w Pacółtowie wzdłuŜ chodnika.  
W sprawie wniosku Pani Grzywacz dotyczącego drogi powiatowej Nowe Miasto – 
Radomno - Iława, wiele starań czyni równieŜ radny powiatu Pan Wacław Jabłoński.  
Przewodniczący poinformował, Ŝe skierował pismo w tej sprawie do Rady Powiatu 
Nowomiejskiego, w którym w imieniu Rady prosił o nawiązanie ściślejszej współpracy z 
powiatem iławskim w sprawi zaplanowania duŜego remontu tej drogi. Ta droga jest 
alternatywną w stosunku do drogi przez Sampławę, do Iławy. Poinformował, Ŝe precyzując 
pismo skorzystał z materiałów zgromadzonych w tej sprawie przez radnego Jabłońskiego, 
za co serdecznie mu podziękował. Z materiałów wynikało, Ŝe w latach 1990-2007, biorąc 
pod uwagę długość dróg powiatowych w poszczególnych gminach, w stosunku do 
wydatków, jakie Zarząd Dróg Powiatowych przeznaczył na remont tych dróg, to w 
rankingu długości dróg gmina Nowe Miasto zajmuje 2 miejsce, a jeśli chodzi o wydatki na 
remont to ostatnie miejsce. Gmina Biskupiec ma najwięcej dróg powiatowych i tam było w 
tym okresie najwięcej wydatków, i te relacje są prawidłowe.  
Dlaczego nie jest tak z naszą gminą. 
Przewodniczący Rady odczytał treść odpowiedzi Przewodniczącego Rady Powiatu 
Nowomiejskiego.  
 
Radny Cezary Kawiecki  – istotnie została uzupełniona droga przy piekarni, ale 
ubolewam, Ŝe nic nie zrobiono przed 60 km i zerowym słupkiem, koło Państwa 
Czarzyńskich, tam nie było problemu do momentu, kiedy podczas budowy chodnika, 
inspektor budowy nakazał zebrać ziemie z pobocza. W tej chwili są takie zagłębienia, Ŝe 
po kaŜdym deszczu właściciel posesji ma wodę na oknach, dom jest bardzo blisko drogi.  
 
Radny Edmund M ędrzycki wnioskował o poczynienie starań o budowę chodnika w 
Bratianie od  drogi krajowej w kierunku mostu. Droga ta jest na dosyć wysokim nasypie, 
poza tym są karpy po drzewach, nie ma pobocza, mijające się dwa pojazdy zajmują całą 
szerokość jezdni.  
 
Przewodnicz ący Rady  sugerował, aby rozwaŜyć wprowadzenie na tej drodze ruchu  
jednokierunkowego. Wnioskował do policjantów, aby rozeznali, jakie wyjście byłoby tam 
najlepsze. 
 
Ad 7 
Informacja o stanie ładu i porządku publicznego, bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i 
udziale w akcjach ratowniczych w 2008 roku 
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a) informacja Komendy Powiatowej Policji, 

Komendant Powiatowy Policji przedstawił informację, o stanie ładu i porządku 
publicznego.  
W 2008 roku Komenda Powiatowa Policji realizowała zadania wynikające z rządowego 
programu „Razem bezpiecznie”. Jest to dokument Prezesa Rady Ministrów obejmujący 
lata 2007- 2010, określający zadania, które policja jako organ administracji państwowej ma 
realizować. Główne cele dokumentu to: bezpieczeństwo w miejscach publicznych, w 
miejscu zamieszkania, w tym przemoc w rodzinie, bezpieczeństwo w szkole, w środkach 
komunikacji publicznej, w ruchu drogowym, w działalności gospodarczej, ochrona 
dziedzictwa narodowego. Poinformował, Ŝe porównując dane statystyczne do roku 2007, 
stwierdzić moŜna, Ŝe ogólnie odnotowano spadek przestępczości na terenie powiatu, ale 
w przestępczości kryminalnej nastąpił nieznaczny wzrost. JeŜeli chodzi o zagroŜenie na 
10 tys. mieszkańców, to osiągnięto jeden z najniŜszych wskaźników tego zagroŜenia, przy 
wykrywalności na poziomie 86,5%, a o charakterze kryminalnym wykrywalność  na 
poziomie 74%. W 2008 roku odnotowano łącznie 8451 wykroczeń, ponad 5 tys. 
przypadków zakończono postępowaniem mandatowym. Stosowano równieŜ formę 
pouczenia. Przestępczość kryminalna stanowi 53 % ogólnej przestępczości, odnotowano 
spadek zdarzeń typu rozboje oraz przestępstw stwierdzonych. Poinformował o liczbie 
przestępstw narkotykowych i drogowych.  
Na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie nie odnotowano Ŝadnych przypadków w 
zakresie neutralizacji ładunków niebezpiecznych i wybuchowych.  
Udział Gminy Nowe Miasto Lubawskie w ogólnej liczbie przestępstw na terenie powiatu 
wynosi: 
- w przestępstwach kryminalnych - 15,6%,  
- kradzieŜy z włamaniem - 9%,  
- kradzieŜy rzeczy – 23%,  
- bójki i pobicia – 33%, przy 3 tego typu przestępstwach w powiecie, czyli jedno zdarzenie 
miało miejsce na terenie gminy,  
- wykroczenia – 1,9 %,  
- uszkodzenia mienia 33,3%,  
- prowadzenie pojazdu po alkoholu – 20%,  
- „niebieskie karty” – przemoc w rodzinie, to 12% w skali powiatu,  
- sprzedaŜ alkoholu wbrew warunkom ustawy o wychowaniu w trzeźwości zanotowano 1 
przypadek.  
Z terenu gminy zatrzymano 16 osób do wytrzeźwienia.  
Komenda otrzymała od samorządów kwotę 14,5 tys.zł. na doposaŜenie 
 
Radny Cezary Kawiecki zapytał o zgłaszanie do policji sytuacji, kiedy po wsi jeździ 
samochód i wykonuje zdjęcia. Często efektem tego jest kradzieŜ samochodu 
mieszkańcowi wsi..  
 
Komendant Policji  odpowiedział, Ŝe takie sytuacje naleŜy zgłaszać, spisać zwłaszcza 
numer rejestracyjny. Stwierdził, Ŝe duŜą wagę przywiązują do tzw. wymiany informacji.  
 
Radna Barbara Grzywacz  stwierdziła, Ŝe często zdarzają się samochody bez numerów 
rejestracyjnych.  
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe tym bardziej trzeba zgłosić. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał dlaczego nie moŜna dodzwonić się z komórki na 997. 
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Komendant  odpowiedział, Ŝe sprawdzi. 
 
Radny Roman Jadanowski  prosił o zwrócenie uwagi na kierowcę bez uprawnień, 
jeŜdŜącego w Radomnie i nie tylko.  
 
Odpowiedzi udzielił Pan Komendant. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  zgłosił sprawę poruszania się po 
drogach quady.  
 
Pan Komendant  odpowiedział, Ŝe takie sytuacje naleŜy zgłaszać. Poinformował, Ŝe 
quady powinni posiadać homologację, aby poruszać się po drogach publicznych, osoba 
musi mieć uprawnienia do kierowania, co najmniej motocyklem, kask ochronny. Pojazd 
musi mieć przegląd techniczny oraz być zarejestrowany. 
Mówił o problemie z quadami poruszającymi się po drogach w lasach. 
 
Przewodnicz ący Rady  zapytał o sprawę wałęsających się psów, często znany jest ich 
właściciel.  
 
Pan Komendant  odpowiedział, Ŝe trzeba zgłaszać, właściciel moŜe zostać ukarany 
mandatem. 
 
Pan Wójt odpowiedział, Ŝe bezpańskimi psami zajmuje się gmina i odwiezienie psa do 
schroniska kosztuje około 400 złotych. 
 
Radny Zdzisław Arentowicz – zapytał, kto powinien zająć się sprawą padłej sarny, która 
leŜy w rowie, Zarząd Dróg miał się załatwić, ale do tej pory jest nie zabrane.  
 
Pan Komendant  odpowiedział, Ŝe zajmie się sprawą. 
 
Pani sołtys z Bagna  proponowała, aby kaŜdy pies przy szczepieniu otrzymywał 
identyfikator, tak jest w innych miastach. 
 
Przewodnicz ący  odpowiedział, Ŝe to sprawa do rozwaŜenia z sołtysami. 
  
Wójt  odpowiedział, Ŝe znaczki zakupuje gmina i właściciel otrzymuje przy płaceniu 
podatku od posiadania psów. Weterynaria nie włączy się do rozwiązania problemu, nawet 
nie udostępni danych, kto szczepił psa.  
 
  
    b) informacja Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej przedstawił 
Komendant Pan Jacek Auda. Informacja stanowi załącznik nr 3.  
Pan Komendant podziękował radnym i Wójtowi za wspieranie finansowe Komendy 
Powiatowej. 
 
Radny Roman Jadanowski  zgłosił konieczność przebudowy linii energetycznej w 
Radomnie, kaŜdego roku w Ŝniwa pali się zboŜe, na skutek spięcia linii.  
 
Pan Komendant PSP  odpowiedział, Ŝe wystąpią do Zakładu Energetycznego.  
 



 7 

Wójt  podziękował Komendantowi PSP i Policji za dobrą współpracę.  
Zapytał, ile razy straŜacy ochotnicy wyjeŜdŜali do likwidacji gniazd pszczół. 
 
Komendant  odpowiedział, Ŝe 360 razy.  
 
Wójt  stwierdził, Ŝe koszty tych wyjazdów ponosi gmina.  
 
Komendant Gminny OSP Janusz Łupaczewski poinformował, Ŝe na terenie gminy 
funkcjonuje 10 jednostek ochotniczych straŜy poŜarnych, 5 z nich ma juŜ ponad 100-letnią 
historię, wszystkie są stowarzyszeniami, zarejestrowanymi w Krajowym Rejestrze 
Sądowym, posiadają osobowość prawną. Jednostki OSP posiadają 14 samochodów 
gaśniczych, OSP w Radomnie nie posiada samochodu. Ogólnie w straŜy jest 347 
członków, czynnie działa 310 straŜaków, w tym 23 kobiety. Przy 7 jednostkach działa 11 
druŜyn młodzieŜowych, dziewcząt i chłopców. W ubiegłym roku, jednostki z terenu gminy 
wyjeŜdŜały do zdarzeń 117 razy, najwięcej Bratian – 63,  Skarlin – 22, Gwiździny – 19.  
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
 
Zmiany budŜetu gminy przedstawiła Skarbnik Gminy: 
- załącznik nr 1, po stronie dochodów wprowadzono: 
  - środki na dofinansowanie inwestycji (200 tys. zł. na budowę sieci kanalizacyjnej),  
  - dotację celową na wybory uzupełniające – 3.500 zł.  
  - zmniejszenie podatku dochodowego od osób fizycznych o 54 zł.  
  - środki na dofinansowanie własnych inwestycji – budowa sali gimnastycznej w 
Radomnie, dotacja - 350 tys.zł., w bieŜącym roku – 100 tys.zł., w roku 2010 - 250 tys.zł.  
Z dochodu zdjęto 280 tys.zł. z inwestycji, bo tego dochodu nie będzie.  
- dotacja na doŜywianie zwiększona o 64.474 zł.  
BudŜet po stronie dochodów zmniejsza się o 12.080 zł.  
załącznik nr 2 – wydatki: 
- remont pomieszczeń biurowych w Urzędzie – zakup materiałów – 12 tys.zł., zakup usług 
– 54.000 zł.  
- dotacja na wybory uzupełniające jest rozpisana następująco: 1470 zł. diety Gminnej 
Komisji Wyborczej, wynagrodzenie dla osób wykonujących czynności wyborcze i 
pochodne, zakup materiałów – 621 zł., delegacje słuŜbowe 100 zł.  
- rezerwa budŜetowa – zwiększona o 97.946 zł. (rezerwa w sytuacji, kiedy okaŜe się, Ŝe 
VAT nie jest kosztem kwalifikowanym przy remoncie świetlicy w Chroślu), 
- zwiększono wydatki na doŜywanie w związku z dotacją, 
- oświetlenie ulic, w dziale 900, zwiększenie o 100 tys.zł. ze względu na zaawansowane 
wydatki na ten cel,  
- zakup pozostałych usług (nowe lampy) – zwiększenie o 70 tys.zł.  
Plan wydatków przed zmianą wynosił 23.890.176,76 zł. zwiększenie o 402.304 zł., plan 
wydatków po zmianach - 24.292.480,76 zł.  
Załącznik nr 3 – środki pochodzące z innych źródeł – kolumna nr 10 - 200 tys.zł. na 
kanalizację oraz zmniejszenie o 30 tys.zł.  
załącznik nr 3a nie zmienia się. 
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- w załączniku nr 4 - zmieniono nazwę zadania: „Program operacyjny, innowacyjna 
gospodarka”, na:  ”Okno na świat. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Gminie 
Nowe Miasto lubawskie”. 
- w załączniku nr 5 – zwiększony został deficyt budŜetowy, po zmianach wynosi 1.568.104 
zł. zostanie pokryty z kredytów, których wysokość nie ulega zmianie. 
 
Radny Zdzisław Makowski  stwierdził, Ŝe w administracji jest mało na zakup materiałów, 
a duŜo na zakup usług.  
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe jeŜeli będzie za duŜo moŜna przenieść na inne zadania, 
niektóre koszty są wliczone w zakup usług np. zakup płytek, 12 tys.zł. na uzupełnienie 
mebli. 
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIII/162/09 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XXVII/130/08 z dnia 16 grudnia 2008r. w sprawie  uchwalenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009r.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4. 
  
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za       
odprowadzanie ścieków.  
 
Przewodnicz ący Rady  zapytał, czy są pytania w sprawie taryfy za wodę, proponowana 
stawka wynosi 2,35 zł. brutto, obecnie wynosi 2,20 zł. Pan Wójt w swoim sprawozdaniu 
mówił o podwyŜce o 10 groszy. Stawka abonamentowa i stawka za ścieki nie zmieniają 
się. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  zapytał jak chronione są ujęcia wody przed osobami 
postronnymi. Powinni być chronione i monitorowane przez firmę ochroniarską z listy 
Wojewody, jest taki obowiązek.  
 
Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego  odpowiedział, Ŝe nie ma odgórnych zarządzeń 
i poleceń w sprawie ochrony ujęć wody. Chroni się je ogrodzeniem i tablicami, które na 
kaŜdych ujęciach są.  
Radny Kowalski proponował podwyŜkę o 10 groszy jak mówił Pan Wójt. 
 
Radna Barbara Grzywacz  – stawka za ścieki nie ulega zmianie, ale za ścieki wywoŜone 
beczkowozami doliczany jest transport 10 zł. od 1 m3 . Zapytała, czy ta kwota jest 
skalkulowana przez Gospodarstwo na podstawie kosztów, które ponosi, czy rzeczywiście 
są tak wysokie, to jest 3-6 km w jedną stronę, w obydwie strony około 10 km.  
 
Kierownik  odpowiedział, Ŝe to jest cena jednostkowa 1m3 ścieków dowoŜonych, 
transportowanych wozami asenizacyjnymi do oczyszczalni w Bagnie, bo w Nowym 
Mieście ta stawka jest wyŜsza, nie ma zróŜnicowania na poszczególne miejscowości, jest 
jednolita w całej gminie. Na tę stawkę składa się cena paliwa, cena operatora i opłaty 
środowiskowe.  
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Radna Barbara Grzywacz  zapytała, jaka jest szansa skanalizowania gminy w rejonach 
najbardziej odległych, Jamielnik, Gwiździny. NajbliŜsze wsie Mszanowo i Bratian będą 
szybciej, a dalsze wsie to na pewno odległy czas.  
 
Kierownik  odpowiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o program rozbudowy kolektora sanitarnego, 
załoŜenia są takie, Ŝe w pierwszej kolejności jest Mszanowo i Bratian, w dalszych 
ustaleniach był kolektor – przepompownia w Bagnie na istniejącej oczyszczalni i Jamielnik. 
Trudno ocenić, czy taka będzie kolejność realizacji. Z drugiej strony gminy w pierwszej 
kolejności było Pacółtowo, Tylice i Gwiździny. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  uwaŜa, Ŝe z kanalizacją moŜe być tak jak z wodociągami, jak 
będą pieniądze zewnętrzne, to inwestycje będą wykonane w ciągu kilku lat. 
 
Wójt  potwierdził.  
 
Przewodnicz ący Rady  poddał pod głosowanie, propozycję stawki za wodę w wysokości 
2,35 zł./m3 . 
 
Za tą stawką nie było głosów „za”. 
 
Przewodnicz ący Rady  stwierdził, Ŝe w tej sytuacji do projektu uchwały wpisujemy 2,30 zł.  
 
Przewodnicz ący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy, 13 głosami „za” i 1 głosi e wstrzymuj ącym si ę, podj ęła 
uchwał ę nr XXXIII/163/09 w sprawie zatwierdzenia taryfy za  pobór wody oraz za 
odprowadzanie ścieków.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5. 
 
Pan Wójt opuścił Sesję ze względu na wyjazd na zebranie do Chrośla. Odpowiedzi na 
zgłoszone zapytania udzieli na następnej Sesji. 
 
   
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/148/09 z dnia 17.02.2009r.  
w sprawie przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Tylice na lata 2009-2016. 
 
Przewodnicz ący Rady  poinformował, Ŝe w lutym i marcu, Rada podjęła uchwały w 
sprawie przyjęcia Planów Odnowy Miejscowości Chrośle, Tylice i Radomno, a powinna je 
zatwierdzić, przyjęły je zebrania wiejskie.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIII/164/09 w 
sprawie zmiany uchwały nr XXX/148/09 z dnia 17.02.2 009r. w sprawie przyj ęcie 
Planu Odnowy Miejscowo ści Tylice na lata 2009-2016. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6. 
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Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/147/09 z dnia 17.02.2009r.  
w sprawie przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Chrośle na lata 2009-2016. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIII/165/09 w 
sprawie zmiany uchwały nr XXX/147/09 z dnia 17.02.2 009r. w sprawie przyj ęcie 
Planu Odnowy Miejscowo ści Chro śle na lata 2009-2016. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/150/09 z dnia 17.03.2009r.  
w sprawie przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Radomno na lata 2009-2016. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIII/166/09 w 
sprawie zmiany uchwały nr XXXI/150/09 z dnia 17.03. 2009r. w sprawie przyj ęcie 
Planu Odnowy Miejscowo ści Radomno na lata 2009-2016. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie lokalu socjalnego. 
 
Projekt uchwały omówił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Marek Arentowicz.  
Poinformował, Ŝe zwolnił się 1 lokal mieszkalny i jest potrzeba wydzielenia lokalu 
socjalnego z zasobu mieszkaniowego Gminy. 
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała, czym się róŜni się lokal socjalny os mieszkalnego. 
 
Pan Arentowicz  odpowiedział, Ŝe za lokal socjalny, czynsz nie moŜe być wyŜszy niŜ 50% 
czynszu za lokal mieszkalny. Poza tym sąd nakazał wydzielenie takiego lokalu, z powodu 
jego braku Gmina płaci odszkodowanie miesięcznie 200 zł.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIII/167/09 w 
sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy N owe Miasto Lubawskie 
lokalu socjalnego. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8. 
 
 
Ad 14 
Monitoring strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie za rok 2008 omówiła Kierownik GOPS Ewelina Tuchalska.  
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Ponadto Pani Kierownik zaprosiła wszystkich na festyn rodzinny do Jamielnika 23 maja br.  
 
Monitoring stanowi załącznik nr 9. 
 
 
Ad 15 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski zostaną udzielone na następnej Sesji. 
 
 
Ad 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął XXXIII Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
 
 
sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
Zdzisław Makowski                                                             Mirosław Wodara  
 
 
 


